
 

 

 
 
 
 
Nr. 178/2024 
 

PROCES – VERBAL 
 

 Încheiat azi, 21 octombrie 2024, cu ocazia ședinței extraordinare a Consiliului 
Local al Municipiului Sfântu Gheorghe, la care sunt prezenţi 17 membri, 2 reprezentanți ai 
satelor aparţinătoare municipiului Sfântu Gheorghe, d-na Baloga Csilla - sat Chilieni, dl. 
Miklos András - sat Coșeni, lipsind: dl. Comăneci Liviu-Vasile, d-na Kiss-Bartha 
Annamária, d-na Kondor Ágota și dl. Vajna László. 
 Convocarea Consiliului Local al Municipiului Sfântu Gheorghe s-a făcut în 
conformitate cu prevederile art. 40 lit. c și art. 42 din HCL nr. 95/2020 privind aprobarea 
Regulamentului de organizare şi funcţionare al Consiliului Local al Municipiului Sfântu 
Gheorghe, cu modificările și completările ulterioare, respectiv în conformitate cu 
prevederile art. 133 alin. (2) și art. 134 alin. (1) lit. a și art. 196 alin. (1) lit. a din OUG nr. 
57/2019 privind Codul administrativ, cu modificările și completările ulterioare, prin 
Dispoziţia emisă de primarul municipiului Sfântu Gheorghe, nr. 1128/2024. Ședința se 
desfășoară prin sistemul de audioconferință STS. 
 La şedinţă participă, conform legii: dl. Toth-Birtan Csaba viceprimarul 
municipiului Sfântu Gheorghe, d-na Kulcsár Tünde-Ildikó, secretarul general al 
municipiului Sfântu Gheorghe. 
 Doamna președinte de ședință FERENCZY ÁGNES-KANILLA (lb.m./lb.r.): 
„Bună dimineața, bine v-am găsit. Începem ședința din data de 21 octombrie cu prezența.” 
 Se dă citire listei consilierilor locali care răspund cu prezent. 
 (lb.m.): „Suntem 15, avem cvorum. Înainte de a intra în dezbaterea ordinii de zi, 
doresc să vă supun atenției următoarele: potrivit art. 228 din OUG 57/2019 privind Codul 
administrativ, nu pot lua parte la deliberarea şi adoptarea hotărârilor consilierii care au un 
interes personal în problema supusă dezbaterii. Dacă sunt asemenea situaţii consilierii sunt 
obligaţi să anunţe înainte de începerea ședinței interesul personal pe care-l au în problema 
respectivă. Sunt asemenea situații? Dacă nu, avem două puncte pe Ordiea de zi. Dorește 
cineva să mai adauge? 
Dacă nu, trecem la primul punct. 
 PUNCTUL I de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea Planului de 
mobilitate urbană durabilă pentru zona metropolitană Sfântu Gheorghe. Prezintă: Toth-
Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Mulțumesc frumos. Primul 
plan de mobilitate urbană a fost aprobat în 2017 și a fost valabil până la anul 2025, și din 
portofoliul de proiecte pe care l-am prioritizat majoritatea sunt în curs de derulare. Practic 
până la anul 2025 toate investițiile se vor realiza și a devenit necesar aprobarea pentru 
perioada de finanțare europeană, de data aceasta o mobilitate urbană extinsă pentru zona 
metropolitană. Acesta cuprinde acele măsuri pe care își închipuie municipalitatea pentru 
reducerea emisiilor de carbon până în anul 2030. Cum am mai spus acest plan de 
mobilitate este valabil pentru toată zona metropolitană și este corelat cu strategia orașului, 
și pentru o parte din măsurile cuprinse în acesta putem aplica pentru proiecte de dezvoltare 
în regiunea centrală. Este un termen limită pe data de 19 noiembrie pentru a putea depune 



 

 

un proiect, de aceea Planului de mobilitate urbană a fost supus dezbaterii publice prin 
procedură de urgență, cu 10 zile. Planul extins la nivelul regiunii în primul rând ar însemna 
extinderea transportului public. Am dori să achiziționăm autobuze, să înființăm stații de 
autobuze și am dori să realizăm o stație de autobuz mai mare, regională. Să vedem pentru 
ce putem depune proiecte din acestea. Mulțumesc frumos.” 
 Domnul consilier DEBRECZENI LÁSZLÓ (lb.m.): „Scuze, sunt Debreczeni 
László și sunt prezent.” 
 Doamna președinte de ședință FERENCZY ÁGNES-KANILLA (lb.m.): „Bine, 
mulțumim. După patru ani de rutină am uitat să supun la vot Ordinea de zi. Deci vă rog să 
votați Ordinea de zi.” 
 Doamna consilier AMBRUS FRUZSINA (lb.m.): „Sunt de acord Ordinea de zi.” 
 Doamna consilier BUSLIG KINCSŐ (lb.m.): „Sunt de acord Ordinea de zi.” 
 Domnul consilier CSATLOS LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord Ordinea de zi.”
 Domnul consilier CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY (lb.m.): „Sunt de acord Ordinea 
de zi.” 
 Domnul consilier DEBRECZENI LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord Ordinea de 
zi.” 
 Doamna președinte de ședință FERENCZY ÁGNES-KANILLA (lb.m.): „Sunt de 
acord.” 
 Doamna consilier JANCSÓ ÉVA (lb.m.): „Sunt de acord Ordinea de zi.” 
 Domnul consilier JÁNÓ MIHAIL (lb.m.): „Sunt de acord Ordinea de zi.” 
 Domnul consilier JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.m.): „Sunt de acord Ordinea de 
zi.” 
 Doamna consilier KÁDÁR IMOLA (lb.m.): „Sunt de acord Ordinea de zi.” 
 Domnul consilier KERESZTES LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord Ordinea de zi.” 
 Domnul consilier KOLCZA ISTVÁN (lb.m.): „Sunt de acord Ordinea de zi.” 
 Doamna consilier MAGYAROSI IMOLA-PIROSKA (lb.m.): „Sunt de acord 
Ordinea de zi.” 
 Domnul consilier LAKATOS LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt prezent și eu, Lakatos 
László și sunt de acord cu Ordinea de zi.” 
 Doamna consilier SIPOS DÓRA-VIOLA (lb.m.): „Sunt de acord Ordinea de zi.” 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Sunt de acord Ordinea de 
zi.” 
 Domnul consilier ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m.): „Sunt de acord Ordinea de zi.” 
 Se votează cu 17 voturi pentru, în unanimitate, Ordinea de zi. 
 Doamna președinte de ședință FERENCZY ÁGNES-KANILLA (lb.m.): 
„Mulțumim. Acum să votăm primul punct pe care l-a prezentat dl. viceprimar legat de zona 
metropolitană.” 
 Doamna consilier AMBRUS FRUZSINA (lb.m.): „Sunt de acord cu proiectul de 
hotărâre nr. 1.” 
 Doamna consilier BUSLIG KINCSŐ (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier CSATLOS LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord cu proiectul de 
hotărâre nr. 1.” 
 Domnul consilier CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY (lb.m.): „Sunt de acord cu 
proiectul de hotărâre nr. 1.” 
 Domnul consilier DEBRECZENI LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord cu proiectul 
de hotărâre nr. 1.” 
 Doamna președinte de ședință FERENCZY ÁGNES-KANILLA (lb.m.): „Și eu 



 

 

sunt de acord.” 
 Doamna consilier JANCSÓ ÉVA (lb.m.): „Sunt de acord cu proiectul de hotărâre 
nr. 1.” 
 Domnul consilier JÁNÓ MIHAIL (lb.m.): „Sunt de acord cu proiectul de 
hotărâre.” 
 Domnul consilier JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.m.): „Sunt de acord cu 
proiectul de hotărâre nr. 1.” 
 Doamna consilier KÁDÁR IMOLA (lb.m.): „Sunt de acord cu proiectul de 
hotărâre nr. 1.” 
 Domnul consilier KERESZTES LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord cu proiectul de 
hotărâre nr. 1.” 
 Domnul consilier KOLCZA ISTVÁN (lb.m.): „Sunt de acord cu proiectul de 
hotărâre nr. 1.” 
 Domnul consilier LAKATOS LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord cu proiectul de 
hotărâre nr. 1.” 
 Doamna consilier MAGYAROSI IMOLA-PIROSKA (lb.m.): „Sunt de acord cu 
proiectul de hotărâre nr. 1.” 
 Doamna consilier SIPOS DÓRA-VIOLA (lb.m.): „Sunt de acord cu proiectul de 
hotărâre nr. 1.” 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Sunt de acord cu proiectul 
de hotărâre nr. 1.” 
 Domnul consilier ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m.): „Sunt de acord cu proiectul de 
hotărâre nr. 1.” 
 Se votează cu 17 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 396/2024. 
 Doamna președinte de ședință FERENCZY ÁGNES-KANILLA (lb.m.): 
„Mulțumim. Trecem la punctul 2, care a fost avizat favorabil de comisiile de specialitate 
juridică, urbanism și cea economică.” 
 PUNCTUL II de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre pentru actualizarea devizului 
general, aprobat prin HCL nr. 114/2019 privind aprobarea studiului de fezabilitate pentru 
obiectivul de investiții „Realizare terminal transport public urban-judeţean, interjudeţean”, 
cu modificările și completările ulterioare. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Din planul de mobilitate 
face parte și acest terminal. Trebuie să modificăm devizului general pentru că au apărut 
niște lucrări suplimentare neprevăzute legat de amenajarea terenului. Trebuie să executăm 
Dispozițiile de șantier nr. 2 și nr. 3. Valoarea nu se majorează mult. În hotărârea nr. 
149/2024 a fost aprobat suma de 6.169.180,76 lei, care acum devine 6.170.768,62 lei. Sunt 
niște lucrări în plus, sau în minus, dar valoarea este cea susmenționată. Oricât de mică este 
modificarea, trebuie să aprobăm acest proiect. Mulțumesc frumos. Înainte să trecem la vot 
aș dori să vă transmit mesajul d-lui primar. Așteptăm cu drag azi de la ora 14 acei 
consilieri, care nu vor face parte în lucrările următorului mandat, să ne luăm rămas bun. Vă 
rog, ca cei care pot să fie prezenți azi la ora 14 la constituirea noului consiliu. Mulțumesc 
frumos.” 
 Doamna președinte de ședință FERENCZY ÁGNES-KANILLA (lb.m.): 
„Mulțumim frumos. Acum să votăm repede punctul 2.” 
 Doamna consilier AMBRUS FRUZSINA (lb.m.): „Sunt de acord și cu proiectul de 
hotărâre nr. 2.” 
 Doamna consilier BUSLIG KINCSŐ (lb.m.): „Sunt de acord cu proiectul de 
hotărâre nr. 2.” 



 

 

 Domnul consilier CSATLOS LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord cu proiectul de 
hotărâre nr. 2.” 
 Domnul consilier CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY (lb.m.): „Sunt de acord cu 
proiectul de hotărâre nr. 2.” 
 Domnul consilier DEBRECZENI LÁSZLÓ (lb.m.): „Și eu sunt de acord cu 
proiectul de hotărâre nr. 2.” 
 Doamna președinte de ședință FERENCZY ÁGNES-KANILLA (lb.m.): „Și eu 
sunt de acord.” 
 Domnul consilier JÁNÓ MIHAIL (lb.m.): „Sunt de acord cu proiectul de hotărâre 
nr. 2.” 
 Domnul consilier JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.m.): „Și eu sunt de acord cu 
proiectul de hotărâre.” 
 Doamna consilier KÁDÁR IMOLA (lb.m.): „Sunt de acord cu proiectul de 
hotărâre nr. 2. Mulțumesc.” 
 Domnul consilier KERESZTES LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord cu proiectul de 
hotărâre nr. 2.” 
 Domnul consilier KOLCZA ISTVÁN (lb.m.): „Sunt de acord cu proiectul de 
hotărâre nr. 2.” 
 Domnul consilier LAKATOS LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord cu proiectul de 
hotărâre nr. 2.” 
 Doamna consilier MAGYAROSI IMOLA-PIROSKA (lb.m.): „Sunt de acord cu 
proiectul de hotărâre nr. 2.” 
 Doamna consilier SIPOS DÓRA-VIOLA (lb.m.): „Sunt de acord cu proiectul de 
hotărâre nr. 2.” 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Sunt de acord cu proiectul 
de hotărâre nr. 2.” 
 Domnul consilier ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m.): „Și eu sunt de acord cu proiectul 
de hotărâre nr. 2.” 
 Se votează cu 16 pentru, 1 consilier lipsind de la vot (Jancsó Éva), HOTĂRÂREA 
NR. 397/2024. 
 Doamna președinte de ședință FERENCZY ÁGNES-KANILLA (lb.m.): 
„Mulțumim frumos pentru toată lumea. Să aveți o săptămână productivă și ne întâlnim la 
ora 14.” 
 
 
 Prezentul Proces-verbal s-a încheiat într-un singur exemplar, care se păstrează la 
dosarul ședinței, în arhiva Primăriei municipiului Sfântu Gheorghe, județul Covasna şi a 
fost adoptat în cadrul ședinței ordinare a Consiliului Local din data de 31 octombrie 2024. 
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